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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 24. oktober 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 19til L 34, som hermed besvares. 

Spørgsmål 19:
”Ministeren bedes oplyse, hvor mange arbejdspladser der nedlægges og/eller flyttes som 
en konsekvens af lovforslaget, og hvorledes disse nedlæggelser/flytninger er fordelt på 
regioner, og hvorledes udviklingen har været siden 2001 fordelt på regionsniveau.”

Svar:
Lovforslaget vil medføre, at der flyttes bevilling fra de regionale statsforvaltninger 

svarende til ca. 16 årsværk. Opgaverne forventes fremadrettet forankret under 
NaturErhvervstyrelsen at kunne varetages med netto 10 årsværk.

For så vidt angår fordelingen på regionsniveau herunder den historiske udvikling i 
antallet af årsværk har jeg bedt om bidrag fra Økonomi- og Indenrigsministeriet, der har 
oplyst følgende:

Udvikling i årsværk – jordbrugsområdet i statsforvaltningerne
Nordjylland Midtjylland Syddanmark Sjælland Hovedstaden I alt

2007 1,8 8,0 11,4 5,4 1,6 31,3
2008 5,3 8,3 9,9 6,1 1,2 30,9
2009 5,3 7,2 8,8 5,2 0,8 27,3
2010 3,8 4,8 7,0 3,6 0,7 19,9
2011 4,5 3,6 5,5 2,2 0,6 16,2
Note: Opgørelsen bygger på tidsregistreringeri statsforvaltningerne, og angiver antallet af årsværk. Det 
præcise antal af medarbejdere, der har varetaget opgaver på jordbrugsområdet kan godt afvige herfra. 
Opgaven vedr. jordbrugsanalyser for hele landet er blevet varetaget i Statsforvaltningen Nordjylland.
Det skal bemærkes at registreringerne før 2009 er inklusiv ledelsesressourcer, som i forbindelse med 
opgørelsen udarbejdet på baggrund af 2011-regnskabet er indregnet som et overhead og ikke et direkte 
årsværksforbrug. Frem til 2011 blev ledelsesressourcer ikke opgjort særskilt. Det kan oplyse at der i 2010 
er anvendt 0,9 årsværk på ledelse på tværs af de fem statsforvaltninger og i 2011 0,7 årsværk.
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Det skal bemærkes at opgaven før 2007 blev varetaget af amterne. Det er derfor ikke 
muligt at tilvejebringe oplysninger om antallet af årsværk før 2007.

Mette Gjerskov

/Erik Nielsen


